
       Protokół Nr 9.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 26 września 2011 roku w godzinach 1100– 1155

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Caritas Diecezji Ełckiej – Anna Redzińska,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja dotycząca etapu realizacji Hospicjum w Ełku.
4. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad,  proponując  aby w pierwszej  kolejności  omówić  punkt  dotyczący 
etapu realizacji Hospicjum w Ełku.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 
zaproponowany porządek obrad jw.  z proponowaną zmianą.
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół Nr 8.2011 z dnia 29 sierpnia 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  na  wstępie  powiedział,  że  temat 

dotyczący utworzenia hospicjum w Ełku został  wprowadzony pod obrady Komisji, 
gdyż taka opieka jest  bardzo ważna dla naszego miasta. Następnie zwrócił się do 
przedstawicielki Caritas Diecezji Ełckiej Pani Anny Redzińskiej  o przedstawienie, na 
jakim etapie znajdują się prace adaptacyjne budynków.

Pani  Anna  Redzińska  powiedziała,  że  budynki  w  2008  roku  zostały 
przekazane  diecezji  ełckiej,  a  wkrótce  potem  diecezjalnej  Caritas.  W  tej  chwili 
prowadzone są prace budowlane. Część budynków była w stanie tak opłakanym, że 
trzeba było dokonać rozbiórek. Remontu wymagała instalacja wodnokanalizacyjna, 
centralnego ogrzewania i elektryczna. W jednym z budynków był  kiedyś magazyn 
materiałów budowlanych, drugi stanowił techniczne zaplecze szpitala. Celem Caritas 
jest jak najszybsze wykonanie niezbędnych prac remontowo-adaptacyjnych. Prace 
są  prowadzone etapami,  trudno w tej  chwili  podać termin oddania do użytku.  W 



pierwszej  kolejności  powstanie  tam  Dom  Samotnej  Matki.  Pierwsze  lokatorki 
zamieszkają tam najprawdopodobniej już w przyszłym roku. W ramach inwestycji ma 
zatem powstać: Dom Samotnej Matki,  Punkt Opieki nad Dzieckiem oraz Poradnia 
Rodzinna i Terapeutyczna. W drugim budynku ma być zlokalizowane hospicjum. 
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  –  sprawa  utworzenia 
hospicjum  jest  bardzo  ważna.  Jest  bardzo  dużo  osób  wymagających  opieki 
paliatywnej a w szpitalu brak miejsc.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  – szkoda, że w posiedzeniu nie może 
uczestniczyć Dyrektor Caritas. ks. Dariusz Kruczyński. Informacje są bardzo ogólne 
a Komisja chciałaby już poznać szczegóły.

Pani Anna Redzińska powiedziala, że niestety Dyrektor miał bardzo pilny wyjazd.
Radny Bogusław Wisowaty – Komisja powinna się zwrócić do Prezydenta Miasta, 

by  ze  swej  strony  skontaktował  się  z  Dyrektorem  Caritas  Diecezji  Ełckiej  i 
porozmawiał na temat hospicjum.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  przekazując  budynki 
mieliśmy konkretny cel. Trzeba mieć jednak świadomość, że koszty takiej inwestycji  
są  ogromne  i  Caritas  sam ze  swoich  środków tego  nie  zrealizuje.  Prowadzenie 
hospicjum mieści się w opiece zdrowotnej, dlatego też należałoby negocjować z NFZ 
promesę  takiego  kontraktu.  Dlatego  też  do  rozmów należałoby  zaprosić  również 
Prezesa  spółki  Pro-Medica  wraz  z  Prezydentem  Miasta  i  Dyrektorem  Caritas. 
Potrzebna jest tutaj już decyzja polityczna.

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska powiedziała, że jest gotowa 
pomóc  i  pojechać  wraz  z  Przewodniczącym  Komisji  negocjować  w  NFZ  taką 
promesę.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski powiedział, że na następne posiedzenie 
Komisji, które jest planowane na 24 października na godz. 14-tą zaprosimy Dyrektora 
Caritas oraz Prezesa szpitala „Pro-Medica”.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  powiedziała,  że  należy 
również  zaprosić  Panią  Małgorzatę  Chmielewską  z „Niebieskiego Parasola”.  Tam 
pracują wolontariusze, którzy dobrze znają temat opieki nad chorym.

Do punktu  4- ego
 Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 

w  budżecie  miasta  Ełku  na  2011  rok  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i 
nadzorowanych przez Wydział Spraw Społecznych:
1. Przeznaczenie z wolnych środków kwoty 20 000 zł na zadanie gminy z zakresu 
pomocy społecznej: wsparcie i opiekę nad osobami bezdomnymi przebywającymi na 
terenie miasta Ełku. Kwota 20.000 zł pozwoli dofinansować działania mające na celu 
zapewnienie dachu nad głową ok. 40 potrzebującym osobom.

2. W związku z wystąpieniem Dyrektora MOPS z prośbą o udzielenie upoważnienia 
o  dokonywania  zmian  w  planie  finansowym  jednostki,  Wydział  Promocji  i  Spraw 
Społecznych prosi do wprowadzenie zmian w uchwale budżetowej, które umożliwią 
przekazanie takiego upoważnienia Dyrektorowi MOPS.
W § 11 ust. 2 pkt. 3) Uchwały Nr IV.23.2011 Rady Miasta Ełku z dnia 25 stycznia  
2011r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Ełku na 2011 rok, dodaje się tiret drugi 
o treści:
„ – przeniesień planowanych wydatków z wyłączeniem przeniesień wydatków między 
działami,  w  tym  do  przeniesień  wydatków  na  wynagrodzenia  i  pochodne  od 
wynagrodzeń oraz inwestycyjnych w ramach działów bez zwiększania i zmniejszania 
łącznej kwoty tych wydatków.” 



Zgodnie z art.  258 ust.  1 pkt 2) Ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r.  – o finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.), takie upoważnienie udzielone 
przez Radę Miasta Prezydentowi Miasta Ełku, pozwoli przenieść upoważnienie na 
Dyrektora MOPS do dokonywania zmian w planie finansowym jednostki (w ramach 
wydatków bieżących  z wyłączeniem wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń). 
Udzielone upoważnienie powinno zawierać informację określoną w art. 258 ust.2 w/w 
ustawy  w  zakresie  informowania  o  dokonanych  zmianach  w  planie  finansowym 
jednostki,  Prezydenta  Miasta,  celem  dokonania  odpowiednich  zmian  w  budżecie 
Miasta Ełku w drodze Zarządzenia Prezydenta Miasta Ełku.
Do tego jest jeszcze autopoprawka w związku z dotacją celową na kwotę 8.518 zł z 
przeznaczeniem  na  opłacanie  składki  na  ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby 
pobierające świadczenia pielęgnacyjne.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  środki  na   wsparcie  i  opiekę  nad 
osobami bezdomnymi przebywającymi na terenie miasta Ełku miały być dzielone po 
połowie dla Monar Markot i Caritas – Dom Św. Ojca Pio, czy już to ustalono?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – tutaj wprowadzane są środki do budżetu, nie 
ma szczegółowego podziału.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – czy w budżecie miasta 
są wpisane środki na remont okien w Gimnazjum nr 1?

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  –  otrzymaliśmy  środki  z  Ministerstwa  i 
wprowadzone one zostają do budżetu miasta, natomiast sam podział jest już wtórną 
operacją.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w części dotyczącej tematycznie prac Komisji.

* * *
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2011 – 2027.
Projekt zawiera zmianę:
1) w załączniku nr 1:
 -  korekta  dochodów i  wydatków zgodnie  z  projektem uchwały  w sprawie  zmian 
w budżecie,
- zwiększenie deficytu i wolnych środków na finansowanie deficytu o kwotę 91 829 zł,
2) w załączniku nr 2:
-  korekta  prognozy  długi  i  spłat  zobowiązań  na  lata  2011-2027  zgodnie 
z załącznikiem nr 1,
 3) w załączniku nr 3:
 - zmniejszenie środków zewnętrznych – dofinansowanie zadania w 2011r. i 2012r. 
„Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej”: w 2011 r. o kwotę 244 810 zł i w 2012r. 
o  kwotę  269 530  zł  oraz  wydatków  na  realizację  projektu:  w  2011r.  269 510  zł 
i w 2012r. o kwotę 294 830 zł,
 - wprowadzenie nowego przedsięwzięcia realizowanego w roku 2012: „E – usługi 
w Ełku dla przedsiębiorców”. Projekt z udziałem środków zewnętrznych UE w 2012: 
1 070 979 zł. Własne środki na inwestycje to 188 996 zł. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Miasta Ełku na lata 2011 – 2027.



  Z-ca  Prezydenta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia 
pomocy  finansowej  Powiatowi  Ełckiemu  na  realizację  zadania  kultury   fizycznej 
i  sportu,  związanego  z   udziałem  Martyny  Mik,  zawodniczki  Międzyszkolnego 
Ośrodka Sportowego w Ełku, członkini kadry narodowej oraz reprezentantki Polski 
na Mistrzostwa Świata w żeglarskiej  klasie Opitimist  w Nowej Zelandii  w 2011r – 
jedyną  możliwością  przekazania  dotacji  celowej  zawodniczce  jest  zawarcie 
porozumienia pomiędzy miastem Ełk a Powiatem Ełckim w tym zakresie. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi  Ełckiemu na realizację  zadania kultury  fizycznej  i  sportu,  związanego 
z   udziałem  Martyny  Mik,  zawodniczki  Międzyszkolnego  Ośrodka  Sportowego  w 
Ełku, członkini kadry narodowej oraz reprezentantki Polski na Mistrzostwa Świata w 
żeglarskiej klasie Opitimist w Nowej Zelandii w 2011r .

* * *
Projekt  Postanowienia  w  sprawie  problemu  pogarszającej  się  dostępności 

pacjentów  do  świadczeń  zdrowotnych  realizowanych  przez  Mazurskie  Centrum 
Zdrowia Zakład Opieki Zdrowotnej w Ełku – PRO-MEDICA w Ełku sp. z o.o. oraz 108 
Szpital  Wojskowy  SPZOZ  w  Ełku  –  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski 
powiedział,  że  treść  projektu  Postanowienia  została  przyjęta  już  na  poprzednim 
posiedzeniu Komisji, gdzie również uzupełniono podane dane o informacje uzyskane 
ze 108 Szpitala Wojskowego. Postanowienie należy również skierować do Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego – składa taki wniosek. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  Postanowienia,  w 
głosowaniu wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali pozytywnie projekt Postanowienia z wnioskiem o skierowanie również 
do   Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.

* * * 
Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  informację  o  przebiegu  wykonania 

budżetu Miasta Ełk za I półrocze 2011 roku – budżet miasta za ten okres zamknął się 
deficytem w wysokości 1.502.658,27 zł. Dochody zostały zrealizowane na poziomie 
46,36% a wydatki 41,52% planu. Na poziom realizacji dochodów główny wpływ miała 
realizacja  dochodów majątkowych  ,  w tym środków na inwestycje  oraz  sprzedaż 
mienia komunalnego. Biorąc pod uwagę pozostałe dochody, ich realizacja była na 
dobrym poziomie. W drugim półroczu istotne znaczenie dla wykonania budżetu będą 
miały również środki na inwestycje oraz sprzedaż mienia. Szczegółowa informacja z 
wykonania budżetu za I półrocze zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta 27 
września.
Komisja zapoznała się z informacją  o przebiegu wykonania budżetu Miasta Ełk za I 
półrocze 2011 roku.

* * *
Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  odczytał  odpowiedź Prezydenta Miasta 

na wniosek Komisji dotyczący szczepień przeciwko pneumokokom – w tegorocznym 
budżecie miasta nie ma środków na ten cel. Miała być to kwota 50-60 tys zł. W tym 
roku mają być realizowane szczepienia przeciwko grypie.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby do tego tematu wrócić w przyszłorocznym budżecie miasta.



Z-ca Prezydenta Kamil  Buksa omówił  projekt  uchwały  w sprawie  przekazania 
środków  finansowych  na  remont  pomieszczeń  dla  osób  zatrzymanych  do 
wytrzeźwienia – KPP w Ełku zwróciła się z prośbą o dofinansowanie w kwocie 10 tys 
zł na remont i modernizację pomieszczeń dla osób zatrzymanych do wytrzeźwienia.

Wywiązała się dyskusja.
Radny Romuald Szuliński zwrócił się z pytaniem – ile pieniędzy było zapisane w 

tegorocznym budżecie na dofinansowanie Policji a ile do tej pory przekazano?
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski  powiedział,  że chciałby 

przypomnieć o sytuacji, jaka miała miejsce, gdy likwidowano Izbę Wytrzeźwień. Ile 
utrzymanie funkcjonowania tego obiektu pochłaniało pieniędzy.
Od  1  stycznia  2012  roku  prawdopodobnie  wejdzie  w  życie  nowa  ustawa  o 
wychowaniu  w trzeźwości  i  pomocy rodzinie,  która  nałoży na samorządy lokalne 
konieczność prowadzenia tego zadania. Podejmując decyzję o likwidacji, mieliśmy 
wspierać  Policję  przekazując  środki  na  przystosowanie  obiektu,  na  bieżące 
utrzymanie pomieszczeń oraz na płace lekarza. Natomiast zupełnie czym innym jest 
dotacja np. do zakupu radiowozu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – w tegorocznym budżecie miasta jest kwota 
na dofinansowanie w wysokości 90 tys zł, z czego przekazaliśmy około 80 tys zł.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  uwagę,  że  jednak  jakieś 
ograniczenie tych wydatków powinno mieć miejsce.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 1 głosem „za” przy 5 głosach „przeciw” i 0 
głosach  „wstrzymujących”   zaopiniowali  negatywnie  projekt  uchwały   w   sprawie 
przekazania środków finansowych na remont pomieszczeń dla osób zatrzymanych 
do wytrzeźwienia.

 
Do punktu  5- ego

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  uwagę  na  rozkład 
jazdy autobusów MZK. W dni wolne – soboty, niedziele, święta trudno pracownikom 
szpitala dotrzeć i wrócić z pracy. W tej sprawie rozmawiała z Prezesem MZK – został 
zlikwidowany późny kurs autobusu linii nr 7. Radiolodzy, pielęgniarki mają utrudniony 
powrót do domu. Trzeba mieć świadomość, że szpital jest 10 km za miastem.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  zobowiązał  się,  że  ze  swojej  strony 
zaprosi na spotkanie Prezesa MZK i zapyta o rozkład jazdy i powstałe w związku z 
tym utrudnienia. Informacje przekaże radnej Irenie Markowskiej.

Radny Mirosław Sawczyński zwrócił uwagę, że są problemy z dojazdem do pracy 
do  zakładów przy  ul.  Suwalskiej  –  rozkład  jazdy  autobusów MZK  powinien  być 
dostosowany do godzin pracy.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

